
 
 

 

 

 

Onderwerp: Hoge studiekosten leerplichtige MBO-studenten  

 

 

 

Geacht college,         27 augustus 2015 

 

Studeren is investeren in je eigen toekomst. Studenten vanaf 18 jaar kunnen gebruik maken van het sociaal 

leenstelsel. Voor jongeren van 16/17 jaar is deze regeling niet van kracht. Niettemin hebben deze leerlingen ook 

te maken met hoge studie gerelateerde kosten ook al hoeven ze nog geen studiegeld te betalen. Studenten 

moeten zelf zorgen voor: leermiddelen die nodig zijn om de lessen voor te bereiden, zoals boeken, readers, 

schriften en mappen; meer persoonlijke zaken, zoals werkkleding of speciale schoenen, als deze nodig zijn voor 

een bepaalde opleiding1. Daarnaast hebben ze nog geen recht op een Ov-kaart en moeten ze reiskosten dus ook 

zelf betalen.  

 

Met ingang van dit leerjaar is er een kind gebonden budget beschikbaar, afhankelijk van het inkomen van de 

ouders, van max. 800 euro wat periodiek wordt uitgekeerd. Bij aanvang van het schooljaar waarbij de grootste 

kosten gemaakt moeten worden is dit geld dus nog niet beschikbaar. De stichting Leergeld geeft aan in een 

persbericht van 22 juni 2015 dat dit voor studenten uit gezinnen met beperkt financiële mogelijkheden steeds 

vaker tot betalingsproblemen of zelfs uitval leidt. Door een wijziging in de betalingssystematiek in het leerjaar 

2015-2016  wordt dit probleem alleen maar groter aldus de stichting Leergeld.  

 

Naar aanleiding van deze ontwikkelingen, stelt de Eindhovense VVD de volgende vragen:  

1. Kent u het bericht van de stichting Leergeld ‘Leerplichtige MBO-studenten stuiten op hoge kosten’?2 En 

wat is uw reactie op dit bericht? 

2. Herkent u de problematiek dat er (meer) studenten tegen deze financiële problemen aan lopen binnen 

het MBO?  

a) En zo ja, wat vindt u daar van? 

b) Hoe groot schat u het probleem in Eindhoven (in aantal leerlingen). 

3. De VVD is van mening dat er mogelijkheden moeten zijn voor bijvoorbeeld een gespreide 

betalingsregeling of het beschikbaar stellen van een voorschot door de overheid.  

a) Deelt het college deze mening, is het college bereid dit met het MBO onderwijs te bespreken en 

wanneer verwacht u een terugkoppeling?  

b) Zo nee, waarom deelt u de mening van de VVD niet? Zo nee, waarom wilt u niet in gesprek met 

het MBO? 

Gezien de actualiteit van deze problematiek zien wij uw reactie graag spoedig tegemoet. 

 

Marcel Punte, raadslid VVD 

Met medewerking van  Saskia Wempe, commissielid VVD 

                                                           
1 https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/middelbaar-beroepsonderwijs/inhoud/kosten-mbo-opleiding 
2 Bron: http://www2.leergeld.nl/wp-content/uploads/2015/06/15_0622_Persbericht_kosten_MBO_definitief.pdf  

http://www2.leergeld.nl/wp-content/uploads/2015/06/15_0622_Persbericht_kosten_MBO_definitief.pdf

